
PROJEKTI KOUS & KOVE-VE 
YHDISTYMINEN



 Seurojen välillä ollut useampi yhdistymisyritys 
historian aikana

 Yhteistyö on ollut saumatonta

- Kotikisat

- Vesi- ja tekniikkarallit

- Uimakoulut järjestetty vuorovuosin

Taustat



 Keskenäinen kilpailu ratavuoroista, tukirahoista, 
jäsenistä, valmentajista ym

 Pienet epätasaiset ryhmät => ratavuorot ei riitä 
kaikille

 Tulevaisuuden uhkakuvat: kaupungin surkea talouden 
hoito ja sen seuraukset seuroille => harrastaminen 
kallistuu ja laatu huononee

PERUSTEITA



MIKSI?



 Syyskuu 2011 pyydettiin Kous hallitukseen

 Syyskuuhun 2013 tunnusteluja, profilointia, kentällä 
(valmentajat ym) vahva tahtotila yhdistymiseen

 Lokakuu 2013 Kous yhdistyskokoussa enemmistö 
hallituksessa

 16.12.2013 alkoi virallisesti yhdistymisprosessi. 
Yhdistymistoimikunnassa: Brunila, Salmi, Salonen, 
Kääpä ja Eero Pukki (sitoutumaton ”konsultti”)

POLITIKOINTI JA TUNNUSTELUT



 Toiminnan arvot ja tavoitteet, onko liikaa ristiriitoja?

 Kurssitoiminta, erot ja yhtäläisyydet, mahdollisuudet

 Valmennustoiminta: linjat ja toimintatavat, alustava 
yhteinen linja toteutus & organisointi

 Talous ja hallinto - luvut, yhdistetyt luvut ja miltä tulos 
ja kannattavuus näyttää. Tässä vaiheessa seurat 
allekirjoittaneet salassapitositoumuksen ja sitoutuneet 
myös siihen, ettei luottamuksellisia tietoja vuodeta.

Yhdistymisessä huomioitavia asioita



 Tiedottaminen

- Tieto asiasta leviää, vaikka valmisteluvaiheessa niin ei 
halutakaan.

- Tavoitteena on poistaa epävarmuutta ja sitouttaa 
ihmiset hankkeeseen ja mahdolliseen uuteen seuraan.

- Viestin tulee olla pelkistetty ja keskittyä oleellisiin, 
positiivisiin tavoitteisiin ja mahdollisuuksiin. Miksi tätä 
ollaan tekemässä?

Yhdistymisessä huomioitavia asioita



Ensimmäinen tiedote

TIEDOTE 16.12.2013
Kotkalaiset uimaseurat ovat tänään aloittaneet 
yhdistymisneuvottelut.
Yhteistä strategiaa suunnittelemaan on perustettu toimikunta.
Molempien seurojen johtokunnat ja valmentajat tukevat hanketta.
Seurojen toiminta jatkuu normaalisti.
Tiedotamme asiasta lisää tilanteen edetessä.

Kotkalaisen uinnin kehittämiseksi

Kotkan Uimaseura ja Uimaseura KoVe-Ve



 Henkilökemiat - mahdolliset ristiriidat avattava heti 
prosessin alussa

 Juridiikka – Kokonaan uusi seura vai toinen seura 
vastaan ottavana seurana? Mitä tehdää vanhoille 
seuroille?

 Mitä seurojen säännöt sanovat päätöksen teosta?

 Jäsenten siirtyminen uuteen seuraan – vapaaehtoista?

 Kaupungin avustukset.

 Referenssikäynti ja haastatelut – Tre, Jkylä, Oulu

Yhdistymisessä huomioitavia asioita



 Varojen siirto uudelle seuralle

 Nimi ja Logo sekä vaatteet

 Yhdistytäänkö heti vai portaittain?

 Uintiryhmien jako

 Uimaliiton jäsenyys

- Anomus sisään

- Seuransiirtomaksu lisenssiuimareille

Yhdistymisessä huomioitavia asioita



Ensimmäisenä allekirjoituksilla hyväksyttiin 
uimaseurojen yhdistymissopimus, joka 
velvoittaa jokaista KoUs ja KoVe-Ven
johtokunnan jäsentä toimimaan 
yhdistymisessä yhdessä sovittujen 
pelisääntöjen mukaan. Jokainen hallituksen 
jäsen on tämän allekirjoittanut.

Yhdistymissopimus 8.7.2014 



Aquilan perustamisasiakirja, joka allekirjoitettiin, 
lähetetään patentti- ja rekisterihallituksen 
hyväksyttäväksi. Aiemmin esitettyihin sääntöihin tehtiin 
pieniä muutoksia asiasisällön kuitenkaan muuttumatta. 
Ainoa muutos oli triathlon toiminnan mahdollistava 
kohta, mikäli sellaiselle tulee joskus tarvetta. Nähtiin, 
että se voi tuoda uimareille vaihtoehtoja harjoitteluun ja 
myöhemmin lajivalintaan, jos kiinnostus pelkkään uintiin 
lopahtaa. 

Aquilan perustamisasiakirja 8.7.2014 



Heti kun on viitteitä, että lupa tulee, niin välittömästi, 
kutsutaan Aquilan hallitus koolle 
järjestäytymiskokoukseen, johon kuuluu automaattisesti 
nykyiset KoUs ja KoVe-Ven hallitusten jäsenet.

Järjestäytymiskokouksen agendalle



- päätetään Aquilan hallituksen jäsenten tehtävät ja 
kirjataan ne tarkasti, jotta ei jää epäselvyyksiä mitä 
kukin hoitaa. 

- hyväksytään joko valmiit harjoitusryhmä suunnitelmat 
tai päätetään millainen työryhmä sen tekee. Olisi 
tärkeää, että valmentajat miettisivät valmiiksi tai jopa 
tekisivät mallin harjoitusryhmistä, jotta harjoitukset 
Aquilan alla saadaan heti käyntiin.

Järjestäytymiskokouksen aiheita



- hyväksytään lopullisesti nykyisen toiminnan siirto, 
varojen siirto, jäsenten siirto ja tiedotusasiat 
Uimaseura Aquilaan. 

Nämä ovat niin suuria päätöksiä, etteivät johtokuntien 
valtuudet yksistään riitä

Ylimääräinen yhdistyskokous



25.8.2014 Uimaseura Aquila


